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(Az ülés kezdetének időpontja: 15 óra 00 perc) 

Az ülés megnyitása, a határozatképesség megállapítása, a napirend 
elfogadása 

BALLA MIHÁLY (Fidesz), a bizottság alelnöke, a továbbiakban ELNÖK: Tisztelt 
Bizottság! Nagy tisztelettel köszöntök mindenkit. Megállapítom, hogy a 
helyettesítésekkel - miszerint Tilki Attilát helyettesíti Juhász Hajnalka alelnök 
asszony, Bartos Mónikát Csöbör Katalin képviselő asszony, és jómagam Németh Zsolt 
elnök urat - a bizottságunk határozatképes. Soron következik a mai ülés napirendjének 
megállapítása.  

Kérdezem képviselőtársaimat, ki támogatja az írásban megküldött napirendi 
pont elfogadását. (Szavazás.) Megállapítom, hogy a bizottság egyhangúlag támogatja.  

A Magyarország Kormánya és az Osztrák Köztársaság Kormánya 
közötti határon átnyúló mentőszolgálati együttműködésről szóló 
keretmegállapodás kihirdetéséről szóló T/9265. számú 
törvényjavaslat  
(A HHSZ 102. § (6) bekezdése szerinti döntés és lehetőség szerint a 
részletes vita a HHSZ 44-45. §-a alapján)  
(Kijelölt bizottság) 

Első napirendi pontunk Magyarország Kormánya és az Osztrák Köztársaság 
Kormánya közötti határon átnyúló mentőszolgálati együttműködésről szóló 
keretmegállapodás kihirdetéséről szóló törvényjavaslat T/9265. számon. Az 
előterjesztők képviseletében nagy tisztelettel köszöntöm Takács Péter államtitkár urat.  

Tájékoztatom a bizottság tagjait, hogy Magyarország Kormánya és az osztrák 
kormány közötti határon átnyúló mentőszolgálati együttműködésről szóló 
keretmegállapodás kihirdetéséről szóló T/9265. számú nemzetközi szerződésről szóló 
törvényjavaslat esetében módosító javaslat megfogalmazása vált szükségessé, ezért a 
határozati házszabály 102. § (6) bekezdése alapján elsőként a részletes vita 
lefolytatására vonatkozó szándékunkról kell nyilatkoznunk.  

Elnöki jogkörben a részletes vita lefolytatására teszek javaslatot. Kérdezem 
képviselőtársaimat, kíván-e valaki hozzászólni. (Senki sem jelentkezik.) Nem kíván.  

Amennyiben nincs hozzászólás, felteszem szavazásra. Ki támogatja, hogy a 
Külügyi Bizottság mint kijelölt bizottság lefolytassa a törvényjavaslat részletes vitáját. 
(Szavazás.)  

Megállapítom, hogy a bizottság egyhangúlag támogatta, tehát a bizottság úgy 
nyilatkozott, hogy a törvényjavaslat tekintetében részletes vitát kíván lefolytatni.  

Ennek megfelelően soron következik a részletes vita. Megnyitom a részletes vita 
első szakaszát, amely a törvényjavaslatnak a határozati házszabály 44. § (1) bekezdés 
a)-d) pontjaiban meghatározott szempontok szerinti vizsgálatából áll. Kérdezem az 
előterjesztő képviseletében államtitkár urat, hogy álláspontjuk szerint a 
törvényjavaslat megfelel-e a határozati házszabály 44. § (1) bekezdésében foglalt 
követelményeknek. 

 
DR. TAKÁCS PÉTER államtitkár (Belügyminisztérium): Köszönöm, elnök úr, 

igen. Álláspontunk szerint a törvényjavaslat megfelel a Házszabály 44. § (1) 
bekezdésében foglalt követelményeknek. 

Határozathozatalok 

ELNÖK: Köszönöm szépen, államtitkár úr. Kérdezem képviselőtársaimat, 
kíván-e valaki hozzászólni. (Senki sem jelentkezik.) Nem látok hozzászólási szándékot.  
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Eszerint kérdezem a bizottságot, véleményük szerint megfelel-e a 
törvényjavaslat a határozati házszabály 44. § (1) bekezdésében foglalt 
követelményeknek. Ki támogatja? (Szavazás.) A bizottság egyhangúlag támogatta. 
Köszönöm szépen. Ezzel a részletes vita első szakaszát lezárom.  

Megnyitom a részletes vita második szakaszát. Felhívom képviselőtársaim 
szíves figyelmét arra, hogy a törvényjavaslathoz képviselői módosító javaslatot nem 
nyújtottak be, azonban a bizottság kormánypárti tagjai javaslatot tettek saját 
módosítási szándék megfogalmazására. 

A bizottság titkárságára határidőben eljuttatott módosítási szándékra vonatkozó 
javaslatot a bizottság tagjai a szokott módon a tegnapi nap folyamán megkapták, és az 
ülésen is kiosztásra került. Tájékoztatom önöket, hogy a javaslat kettő módosító 
pontból áll, melyek a törvényjavaslat címét és az 1. §-át érintik, és jogtechnikai 
jellegűek.  

Elsőként kérdezem az előterjesztő képviseletében államtitkár urat, hogy 
támogatja-e a módosító szándékot. 

 
DR. TAKÁCS PÉTER államtitkár (Belügyminisztérium): Igen, támogatjuk. 
 
ELNÖK: Kormány- vagy tárcaálláspontot képvisel? 
 
DR. TAKÁCS PÉTER államtitkár (Belügyminisztérium): Tárcaálláspontot 

képviselek, és támogatjuk. 
 
ELNÖK: Köszönöm szépen. Kérdezem képviselőtársaimat, kíván-e valaki 

hozzászólni. (Senki sem jelentkezik.) Nem kíván. Amennyiben nincs hozzászólás, a 
vitát lezárom.  

Szavazás következik. Kérdezem a bizottságot, támogatja-e a bizottsági saját 
módosító szándékra vonatkozó javaslatot, amely elfogadása esetén a bizottság részletes 
vitát lezáró módosító javaslata is egyben. Ki támogatja? (Szavazás.) Egyhangú a 
támogatás. Köszönjük szépen.  

Végezetül a bizottságnak döntenie kell a részletes vita lezárásáról, valamint a 
részletes vitáról szóló jelentés elfogadásáról és benyújtásáról.  

Kérdezem tehát a bizottságot, lezárja-e az előterjesztés részletes vitáját. Ki 
támogatja? (Szavazás.) A bizottság egyhangúlag támogatja.  

Megállapítom, hogy a bizottság az előterjesztés részletes vitáját lezárta. 
Végül kérdezem a bizottságot, elfogadja-e és benyújtja-e a részletes vitáról szóló 

bizottsági jelentését. Ki támogatja? (Szavazás.)  
Megállapítom, hogy a bizottság a részletes vitáról szóló jelentését elfogadta, és 

egyhangú szavazással benyújtotta. 
Ezzel a napirendi pontunkat le is zárnám. Ezzel meg is vagyunk, következik az 

egyebek napirendi pont. Államtitkár úrnak nagyon szépen köszönjük, hogy ránk szánta 
az idejét. További jó munkát, szép napot kívánok! (Dr. Takács Péter távozik az 
ülésről.) 

Egyebek 

Tájékoztatom a bizottság tagjait, hogy következő ülésünkre várhatóan 2024. 
október 17-én, csütörtökön 9 órai kezdettel kerül sor, amely nagykövetjelöltek 
kinevezés előtti meghallgatását jelenti. Tehát október 17-e 9 óra. Kérdezem a bizottság 
tagjait, kíván-e valaki az egyebek napirendi pont keretében hozzászólni. (Jelzésre:) 
Vadai Ágnes képviselő asszony, parancsoljon!  
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DR. VADAI ÁGNES (DK): Köszönöm a szót, elnök úr. Két kérdésem van. Az 
egyik, hogy mikor várható a külügyminiszter úr meghallgatása a bizottságban. 
Tekintve, hogy a többi bizottságban elkezdődtek az éves meghallgatások; arra mikor 
számíthatunk? 

A másik pedig, hogy a Honvédelmi és Rendészeti és a Külügyi Bizottságnak volt 
egy együttes programja - ez a helyes kifejezés -, ahova az Európai Parlamentből is 
érkeztek képviselők, ám mi, bizottsági tagok vagy legalábbis én erre az eseményre 
semmilyen meghívást vagy értesítést nem kaptam. 

Ezt azért tudom, mert a külföldi barátaim mondták, hogy van egy ilyen esemény. 
Ez az európai uniós elnökségünk égisze alatt van. 

 
ELNÖK: CFSP-szerű, igen. 
 
DR. VADAI ÁGNES (DK): Igen CFSP-szerű, és hát, gondolom, hogy a CFSP-

szerű dolgoknál - ha másra nem, ha nem hozzászólni, de legalább mondjuk 
meghallgatni -; engem kifejezetten érdekelt volna, hogy mások mit gondolnak erről, de 
nem tudom, hogy ki kapott erre az eseményre meghívót. Én nem kaptam. Lehet, hogy 
a bizottság többi tagja sem, én nem tudom. 

Ez egy bevett eljárás, hogy ilyen eseményekkor nem kapunk meghívót, vagy nem 
is fogunk? Vagy kik kaptak meghívót? Köszönöm szépen. 

 
ELNÖK: Az én tudomásom szerint - tehát lehet, hogy ez majd esetleg még 

javításra szorul - az egyik, az első kérdésre: Szijjártó miniszter úrral folyamatban van 
az egyeztetés az időpontról.  

A másik pedig, a tanácskozásra vonatkozóan: miután több, sok ország jelezte a 
részvételét, nagyjából kialakult egy hozzávetőleges létszám, és az volt a házelnöki 
döntés, hogy elnökök és alelnökök vesznek részt a bizottságok részéről.  

Például Brenner Koloman alelnök úr is jelen volt ezen…; tehát elnökök és 
alelnökök. Nagyjából így tele is volt a felsőházi ülésterem. Tehát szerintem ez erről 
szólt. 

 
DR. VADAI ÁGNES (DK): Én ezt értem, már hogy elnökök és alelnökök; ennek 

ellenére - én nem tudtam elmenni a rendezvényre, mert éppen külföldön voltam -, de 
más úton kaptam egyébként meghívót, csak nem éppen a magyar Országgyűléstől.  

Tehát szerintem az nem jó, ha a Külügyi Bizottság tagjai, akik egyébként 
foglalkoznak a CFSP-vel…; és akkor alelnök urat megkérném, hogy ezt közvetítse a 
házelnök úrnak, hogy szerintem helytelen az, ha egyébként a soros elnökség 
rendezvénye van, akkor arról az országgyűlési képviselők - főleg a szakbizottság 
tagjai - még csak értesítést kapnak a magyar féltől, hogy van egy ilyen; és hogy ezt 
máshonnan kell megtudnom. 

Én megértem, hogyha esetleg nem férünk be a felsőházi terembe, mert olyan 
sokan vannak, de azért fölöttébb kellemetlen, hogy egyébként nem a magyar 
Országgyűléstől értesülünk ezekről az eseményekről, hanem külföldről, és külföldiek 
kérnek meg arra, hogy akkor esetleg menjek el egy ilyen rendezvényre. Szerintem ez 
nem jó.  

Mindannyiunknak az az érdeke, hogy egyébként ezekben az ügyekben, például 
a parlamenti dimenziójában sikeres legyen az elnökség. Így viszont, ha részt sem 
tudunk venni, meg nem is nagyon tudunk róla, akkor így nehéz lesz segíteni bármiben 
is. Köszönöm szépen. 

 
ELNÖK: Értettem, képviselő asszony. A tájékoztatást majd továbbítjuk. 
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További hozzászólás az egyebek napirendi ponthoz? (Senki sem jelentkezik.) 
Nincs. Amennyiben nincs, akkor október 17-e, 9 óra, nagyköveti meghallgatások.  

Az ülés berekesztése 

Addig is mindenkinek további szép napot, és köszönöm, hogy jelen voltak az 
ülésen. Köszönöm. 

 
(Az ülés befejezésének időpontja:15 óra 11 perc) 

  Balla Mihály 
a bizottság alelnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Barna Beáta 


